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Proces – verbal 

 

 Încheiat azi vineri 19 mai 2023 cu ocazia derulării şedinţei ordinare a 

Consiliului Local Coroisânmărtin, 

Sedinţa a fost convocată la data de 12 mai 2023 cu Dispoziţia primarului 

nr.72/2023. 

Sunt prezenți toți consilierii locali. Delegatul sătesc Deneş Florin participӑ 

deasemenea la ședințӑ.          

 Primarul comunei domnul Comerzan Nicolae mulțumește pentru participare și 

precizeazӑ cӑ va trebui ales un nou președinte de ședințӑ. 

 Domnul Cernea Nicolae ȋl propune ca președinte pe domnul  Moldovan Cӑlin 

care este ales cu unanimitate de voturi președinte de ședințӑ, pentru urmӑtoarele trei 

luni, adoptȃndu-se cu unanimitate de voturi HCL nr.14/2023.     

 Domnul Moldovan preia conducerea lucrӑrilor ședinței  si supune la vot proiectul 

Ordinii de zi  transmis cu 5 zile înainte de data şedinţei : 

1. Proiect de hotӑrȃre privind alegearea președintelui de ședințӑ. 

2. Proiect de Hotӑrȃre privind aprobarea retragerii unei unităţi administrativ-teritoriale 

din Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA INVEST MUREŞ”. 

3. Proiect de Hotӑrȃre privind aprobarea aderarii unei unităţi administrativ-teritoriale 

la Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA INVEST MUREŞ”. 

4.  Proiectul de hotarare privind aprobarea elaborării și implementării Strategiei de 

Dezvoltare Locală 2023-2027, în cadrul parteneriatului LEADER al GRUPULUI 

DE ACȚIUNE LOCALĂ Podisul Tarnavelor . 

5. Proiect de hotarȃre privind aprobarea documentatiei tehnico-economice – faza 

DALI – și a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „CREȘTEREA 

EFICIENȚEI ENERGETICE ÎN SEDIUL PRIMĂRIEI COMUNEI 

COROISÂNMĂRTIN, STR. PRINCIPALĂ, NR. 49,  COMUNA 

COROISÂNMĂRTIN, JUDEȚUL MUREȘ”în cadrul Planului Național de 

Redresare și Reziliență al României, Componenta 10 - Fondul local Investitia I.3: 

Reabilitare moderată a clădirilor publice pentru a îmbunătăți furnizarea de servicii 

publice de către unitățile administrativ-teritoriale I.1.3 – Asigurarea infrastructurii 

pentru transportul verde –  

puncte de reîncărcare vehicule electrice Cod proiect C10-I3-2771. 

       6. Proiect de hotarȃre privind aprobarea documentatiei tehnico-economice – faza 

DALI – și a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „REABILITAREA ȘI 
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MODERNIZAREA CĂMINULUI CULTURAL ȘOIMUȘ, STR. PRINCIPALĂ, NR. 

143, COMUNA COROISÂNMĂRTIN, JUDEȚUL MUREȘ” în cadrul Planului 

Național de Redresare și Reziliență al României, Componenta 10 - Fondul local 

Investitia I.3: Reabilitare moderată a clădirilor publice pentru a îmbunătăți furnizarea de 

servicii publice de către unitățile administrativ-teritorialeCod proiect C10-I3-2963. 

7 Proiect de hotӑrȃre privind aprobarea participării Comunei Coroisȃnmӑrtin, în 

calitate de membru fondator, la înființarea ASOCIAȚIEI DE DEZVOLTARE 

INTERCOMUNITARĂ “PROTECȚIA ANIMALELOR UNGHENI MUREȘ”. 

8 Proiect de hotӑrȃre privind aprobarea angajării unui asistent personal pentru o 

persoană cu handicap. 

Ordinea de Zi este adoptată cu unanimitate de voturi de cӑtre cei prezenți. 

Secretarul dӑ citire procesului-verbal al ședinței anterioare care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.  

Primul punct de pe Ordinea de zi fiind epuizat, se trece la punctul 2, privitor la 

retragerea unei unităţi administrativ-teritoriale din Asociaţia de Dezvoltare 

Intercomunitară „AQUA INVEST MUREŞ”. Domnul primar dӑ citire proiectului de 

hotӑrȃre de unde rezultӑ cӑ este vorba despre comuna Hodac. Nu sunt discuții HCL 

nr.15/2023 se adoptӑ cu unanimitate de voturi. 

Punctul 3 este strȃns legat de cel anterior ȋnsӑ este vorba despre aderarea comunei 

Santana de Mureș la „AQUA INVEST MUREŞ” astfel cӑ dupӑ citirea proiectului de 

hotӑrȃre, nefiind discuții, se supune la vot HCL nr.16/2023 este adoptatӑ cu unanimitate 

de voturi. 

Se trece la punctul 4 privitor la aprobarea elaborӑrii și implementării Strategiei de 

Dezvoltare Locală 2023-2027, în cadrul parteneriatului LEADER al GRUPULUI DE 

ACȚIUNE LOCALĂ Podisul Tȃrnavelor. Domnul primar dӑ citire proiectului de 

hotӑrȃre și nefiind discuții, se supune la vot, HCL nr.17/2023 este adoptatӑ cu 

unanimitate de voturi. 

In continuare se trece la dezbaterea punctului 5 privitor la aprobarea 

documentatiei tehnico-economice – faza DALI – și a indicatorilor tehnico-economici 

pentru proiectul „CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE ÎN SEDIUL PRIMĂRIEI 

COMUNEI COROISÂNMĂRTIN, STR. PRINCIPALĂ, NR. 49,  COMUNA 

COROISÂNMĂRTIN, JUDEȚUL MUREȘ” domnul primar dӑ citire proiectului de 

hotӑrȃre și furnizeazӑ  unele detalii legat de proiect subliniind cӑ se va asigura 

modernizarea clӑdirii pe exterior iar ȋn cuprinsul proiectului este cuprinsӑ și realizarea a 

douӑ stații de ȋncӑrcare pentru mașini electrice. Deasemenea domnul primar precizeazӑ 

cӑ suma necesarӑ cofinanțӑrii acestui proiect poate fi asiguratӑ din bugetul local și cӑ 

dȃnsul nu este dispus sӑ acceseze linii de credit pentru proiecte deși sunt uat- uri care 

recurg la aceste ȋmprumuturi, care sunt cu dobȃnzi mari. 
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Donul consilier Lupșa Vasile Sorin spune cӑ alții se zbat sӑ facӑ ceva de accea se 

ȋmprumutӑ și dȃnsul are credite și doar  așa poate sӑ realizeze ceva. Domnul primar 

spune cӑ aceste credite sunt cu dobȃndӑ mare și nu dorește sӑ ȋndatoreze comuna. 

Doamna Varga Rebeka spune cӑ se impune prioritizarea proiectelor iar sediul 

adminsitrativ trebuie sӑ constituie o prioritate. 

Domnul Gȃndilӑ Doru ȋl ȋntreabӑ pe domnul primar dacӑ s-a gȃndit la proiecte 

care sӑ aducӑ bani pentru comunӑ, exemplificȃnd cu un parc fotovoltaic, care sӑ elimine 

factura la energie, domnul primar raspunde cӑ  trebuie sӑ dispunӑ de un teren care se 

preteazӑ la asemenea investiție. 

Deasemenea domnul Gȃndilӑ Doru spune cӑ de trei ani se asteaptӑ 

buldoexcavatorul domnul primar rӑspunzȃnd cӑ ȋn aproximativ o lunӑ sperӑ cӑ va 

dispune de utilaj, procedura fiind ȋngreunatӑ de anumite proceduri birocratice dar care 

sunt obligatorii, teremenul de o lunӑ fiind avansat și de cӑtre consultantul contactat de 

cӑtre domnul primar ȋn timpul ședinței. Doamna consilier Varga Rebeka ȋși manifestӑ 

dezamӑgirea vizavi de hӑțișurile birocratice care ȋntȃrzie mult derularea proiectelor. 

Domnul Lupșa Vasile Sorin este nemulțumit cӑ s-a renunțat la sala de sport din 

cuprinsul proiectului de modernizare al școlilor domnul  primar rӑspunzȃnd cӑ doar așa 

s-a putut ȋncadra ȋn bugetul proiectului. 

Domnul președinte supune la vot HCL nr.18/2023 se adoptӑ cu unanimitate de 

voturi. 

La punctul 6 domnul primar dӑ citire proiectului de hotӑrȃre privitor la aprobarea 

documentatiei tehnico-economice – faza DALI – și a indicatorilor tehnico-economici 

pentru proiectul „REABILITAREA ȘI MODERNIZAREA CĂMINULUI CULTURAL 

ȘOIMUȘ, STR. PRINCIPALĂ, NR. 143, COMUNA COROISÂNMĂRTIN, 

JUDEȚUL MUREȘ” precizȃnd cӑ și pentru acest proiect se pot asigura fondurile din 

bugetul local ȋnsӑ crede cӑ doar anul viitor se vor demara lucrӑrile prioritate avȃnd 

sediul administrativ. Nu mai sunt discuții HCL nr.19/2023 se adoptӑ cu unanimitate de 

voturi.  

Se trece la punctul 7 de pe Ordinea de Zi care are ca obiect consituirea unei ADI 

care sӑ aibӑ ca obiect gestionarea cȃinilor fӑrӑ stӑpȃn, domnul primar dupӑ citirea 

proiectului de hotӑrȃre, explicȃnd cӑ este o problemӑ generalӑ la toate uat-rile care 

doresc participarea ca membrii fondatori la consituirea asociației. Domnul Gȋndilӑ Doru 

remarcӑ faptul cӑ la Odrihei problema este gravӑ desprinzȃndu-se concluzia cӑ unele 

exemplare mature ar putea fi abandonate pe raza comunei astfel ȋncȃt sterilizarea sӑ nu 

aibӑ effect, iar doamna Varga Rebeka furnizeazӑ unele informații legat de procedura 

prealabilӑ de constatare a rabiei. Domnul Gȃndilӑ a constatat cӑ ȋn urmӑ cu doi ani s-au 

rӑrit cȃinii vagabonzi, domnul primar spunȃnd cӑ atunci celor mai frumoși li s-a gasit 

stӑpȃn dar asociația care se va constitui se va ocupa și cu gӑzduirea partupedelor astfel 
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ȋncȃt acest fenomen sӑ fie diminuat. Se supune la vot HCL nr.20/2023 este adoptatӑ cu 

unanimitate de voturi. 

La ultimul punct privitor la angajarea unui asistent personal, situația minorului ȋn 

cauzӑ fiind deosebitӑ se aprobӑ angajarea unui asistent personal astfel HCL nr.21/2023 

se adoptӑ cu unanimitate de voturi.        

 Dupӑ epuizarea Ordinii de Zi domnul consilier Lupșa Vasile Sorin remarcӑ faptul 

cӑ nu este cositӑ curtea grӑdiniței, domnul primar dȃnd asigurӑri cӑ se va cosi, iar 

domnul Gȃndilӑ remarcӑ faptul cӑ nici ȋn satul Odrihei, ȋn curtea școlii, nu este cositӑ, 

domnul viceprimar confirmȃnd deasemenea cӑ ȋn cel mai surt timp iarba va fi cositӑ. 

Doamna Lupșa Rodica semnaleazӑ faptul cӑ ȋn parcul de lȃngӑ gradinițӑ nu sunt 

golite coșurile de gunoi și recomandӑ ca terenul pe care va fi edificatӑ viitoarea capelӑ 

din satul Coroisȃnmӑrtin sӑ fie curӑțat de rӑdӑcini astfel ȋncȃt vegetația nedoritӑ sӑ nu se 

regenereze. Domnul viceprimar spune cӑ este desemnatӑ o persoanӑ responsabilӑ cu 

golirea coșurilor ȋn parc și va fi atenționatӑ sӑ le goleascӑ ȋn permanențӑ iar ȋn privința 

terenului din proximitatea viitoarei capele domnul primar spune cӑ se va curӑța și de 

rӑdӑcini iar dacӑ totuși va mai crește vegetație se va interveni la timp. Deasemenea 

doamna Lupșa semnaleazӑ faptul cӑ stuctura pe care se intenționeazӑ edificarea capelei 

ȋn satul Coroisȃnmӑrtin este veche, domnul primar rӑspunzȃnd cӑ așteaptӑ punctul de 

vedere a unei expert din Sighișoara care i-a promis cӑ va experiza structura clӑdirii și va 

lua o decizie ulterior. 

Domnul consilier Suciu Gheorghe Iuliu ȋntreabӑ ȋn ce stadiu se aflӑ acesarea 

Programului rabla local, secretarul general rӑspunzȃnd cӑ s-au epuizat fondurile astfel cӑ 

deși s-a ȋncercat accesarea ȋn termen, cererea nu a mai fost acceptatӑ de sistem.  Domnul 

primar spune cӑ uat-urile care au fost acceptate ȋn program cu siguranțӑ nu vor epuiza 

sumele alocate astfel cӑ se așteaptӑ demararea unei noi sesiuni de ȋnscriere. 

In final secretarul general mulțumește domnilor consilieri care și-au depus deja 

declarațiile de avere și interese precizȃnd cӑ mai este putin timp pȃnӑ la epuizarea 

termenului iar cei care au nevioe de sprijin la completare sunt așteptați la sediul 

administrativ, completarea declarațiilor ȋn platforma ,,e-dai” ridicӑ uneori unele 

dificultӑți astfel cӑ o persoanӑ din cadrul primӑriei ȋncearcӑ sӑ-i sprijine pe cei care nu 

sunt familiarizați cu platforma. 

Deasemenea secretarul general amintește cӑ odatӑ cu majoarea indemnizației 

primarului, va crește și indemnizația consilierilor locali. Procentul indemnizației de 

consilier local, calculat din indemnizția primarului, a fost stabilit prin HCL nr.24/2017 

fiind de 6,6 %, pentru participarea la ședința ordinarӑ din luna respectivӑ și la o ședințӑ 

a comisiei de specialitate, iar dacӑ se dorește modificarea acestuia secretarul general 
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spune cӑ este nevoie de inițierea unui nou proiect de HCL, domnii consilieri 

considerȃnd cӑ nu se impune modificarea procentului stabilit ȋn 2017 ȋnsӑ 

compartimentul contabil trebuie sӑ urmӑreascӑ și sӑ actualizeze indemnizațiiile 

concomitent cu creșterea nivelului indemnizației de primar, ȋn acastӑ etapӑ creșterea  

rezultӑ din aplicarea la coeficientul primarului a salariului  minim de 2300 lei fațӑ de 

2080 lei care a fost ȋn platӑ pȃnӑ ȋn data de 21 aprilie 2023, urmare a modificӑrii 

cadrului legislativ. 

 

Nemaifiind alte discuții domnul președinte declarӑ ȋnchise lucrӑrile ședinței. 

 

 

 

 

 

 

 

Președinte de ședințӑ,                                                   Contrasemneazӑ, 

Moldovan Cӑlin                                                 Secretar general : Pop Mircea 

 

 

 

  

 


